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De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Dames en Heren Collega's, 
Ik verwijs naar artikel 49 van de provinciewet. Krachtens deze wet komt de provincieraad na elke alge-
hele vernieuwing van rechtswege bijeen de tweede vrijdag na de verkiezingen om 14 00 uur. Als raadslid 
met de hoogste dienstanciënniteit zal ik deze installatievergadering voorzitten. 
Ik verklaar de vergadering van de Oost-Vlaamse provincieraad voor geopend. 
Mag ik nu de twee jongste raadsleden, met name Cindy Franssen en Henk Heyerick vragen om hier 
naast mij plaats te nemen om te fungeren als secretaris van dit voorlopig bureau. 
Collega's, laat mij toe dat ik als anciënniteitvoorzitter u van ganser harte feliciteer en u stuk voor stuk 
proficiat wens met uw verkiezing of met uw herverkiezing. Het is voor mij een blij weerzien van die grote 
schare oud-collega's. Het is ook een welgemeend welkom aan onze nieuwe collega's. 
Na ongeveer dertig jaar mandaat in deze raad ben ik zeer vereerd deze raad te mogen voorzitten. Ik 
kwam hier in de raad als jonge schavuit, samen met collega Arie Abbeloos. Wij hebben ondertussen veel 
geleerd. 
Elk van u wens ik tijdens de komende zes jaar veel creativiteit toe, met een groot gevoel voor sociale 
rechtvaardigheid ten bate van onze Oost-Vlaamse gemeenschap. 
Bijzonder gelukgewenst aan het adres van de jongeren onder ons die wellicht nog een lange provinciale 
carrière voor de boeg hebben en die, hoop ik voor hen, mijn lange politieke loopbaan mag overtreffen. 
Ik hoop dat ze blijven geloven in de zuiverheid van hun opdracht in dienst van de bevolking. 
Dames en Heren, wij gaan nu over tot de installatie van de provincieraad. 
Met het oog op het onderzoek van de geloofsbrieven en de geldigverklaring van de verkiezingen worden 
drie commissies samengesteld, één per gerechtelijk arrondissement. 
De commissies worden bij lottrekking samengesteld. Het eerste onderzoekt de geloofsbrieven van het 
tweede, het tweede onderzoekt de geloofsbrieven van het derde en vanzelfsprekend onderzoekt het 
derde de geloofsbrieven van het eerste. 
Lottrekking : aanduiding van de rangorde van de gerechtelijke arrondissementen 
Lottrekking : samenstelling van de drie commissies 
De zitting wordt geschorst voor het onderzoek van de geloofsbrieven. 

Schorsing 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

De zitting is heropend. 

Brengen verslag uit : mevrouw Cindy Franssen, mevrouw Nele Jansegers en  mevrouw  Anne Marie 
De Gussem 

Geen opmerkingen 

Collega's, ik stel vast dat de verkiezingen goedgekeurd zijn in elk arrondissement en wij bijgevolg kunnen 
overgaan tot de eedaflegging van de verkozen provincieraadsleden. 
Ik zal zo dadelijk overgaan tot de naamafroeping in alfabetische volgorde. Van zodra uw naam afgeroe-
pen wordt, legt u de wettelijke eed af, rechtstaande met de rechterhand opgeheven. Er bestaat slechts 
één wettelijke eedformule. Deze ligt ter beschikking op uw tafel. 

Eedaflegging 
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De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Collega's van het Vlaams Blok, mag ik u verzoeken u voor de rest van deze installatievergadering te ont-
houden van dergelijke manifestaties. U kunt respect opbrengen voor de werkzaamheden van deze raad. 
Ik vraag vriendelijk aan de fractievoorzitter om zijn troepen ter orde te roepen. 

Vervolg eedaflegging 

Dames en Heren, de raad is beëdigd en dus samengesteld. Aan allemaal, zonder uitzondering, een dikke 
proficiat. 

Applaus 

We gaan nu over tot het kiezen van het definitief bureau. Mag ik nu vragen aan de twee jongste raadsle-
den, meester Stefaan Van Hecke en mevrouw Carola De Brandt om tot hier te komen om het voorlopig 
bureau te vervolledigen. 
We gaan nu over tot de verkiezing van de voorzitter van deze raad. Zijn er kandidaten ? 

De heer Lootens 

Mijnheer de Voorzitter, 
Namens de SP, maar ik denk ook namens de meerderheid, stel ik meester Piet Van Eeckhaut voor. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Kan de kandidatuur van meester Piet Van Eeckhaut met handgeklap aanvaard worden ? 

Handgeklap 

Meester Van Eeckhaut, van harte proficiat. 
Zijn er voordrachten voor het mandaat van eerste ondervoorzitter ? 

De heer Beke 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik draag namens de VLD-fractie als kandidaat eerste ondervoorzitter de heer Paul Beeckman voor. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Zijn er tegenkandidaten ? Kan de kandidatuur van mijnheer Beeckman ook met handgeklap aanvaard 
worden ? 

Handgeklap 

Proficiat, Mijnheer Beeckman. 
Zijn er voordrachten voor de twee mandaten van ondervoorzitter ? 

De heer Liebaut 

Mijnheer de Voorzitter, 
Namens de CVP dragen wij de heer Arie Abbeloos voor. 
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De heer Johan Beke 

Namens de VLD dragen wij de heer Daniël De Vuyst voor. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Zijn er tegenkandidaturen ? Kunnen mijnheer Abbeloos en mijnheer De Vuyst bij handgeklap aanvaard 
worden tot ondervoorzitter ? 

Handgeklap 

Mag ik de kandidaturen kennen van de twee secretarissen van deze raad ? 

De heer Liebaut 

Namens de CVP dragen wij de heer Marc Gybels voor. 

De heer Beke 

Namens de VLD dragen wij de kandidatuur van mevrouw Annie Bottequin voor. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Zijn er tegenkandidaturen ? Mag de kandidatuur van mijnheer Gybels en mevrouw Bottequin dan aan-
vaard worden met handgeklap ? 

handgeklap 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Zijn er voordrachten voor de twee mandaten van quaestor van deze raad ? 

De heer Liebaut 

Voordracht namens de CVP : de heer Emiel Otte. 

De heer Lootens 

Wij stellen namens de SP de heer Jo De Loor voor. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Zijn er tegenkandidaturen ? Hopelijk geen. Mag de kandidatuur van Jo en van mijzelf bij handgeklap aan-
vaard worden ? 

Handgeklap 

Van harte dank. 
Het bureau zal nu vervolledigd worden met een aantal leden. Mag ik vragen om terzake een voorstel te 
doen ? 
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De heer De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik stel voor het bureau uit te breiden met één lid van de VLD, één lid van de CVP, twee leden van het 
Vlaams Blok en één lid van Agalev. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Kan de raad en kunnen alle fracties met deze verdeling akkoord gaan ? Er is geen tegenvoorstel ? 

Mevrouw Storms 

Mijnheer de Voorzitter, 
Gelet op het democratisch gehalte van onze VU-ID-fractie zou ik ook willen voorstellen om aan het bu-
reau een lid van onze fractie toe te voegen. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Mevrouw, 
Hoe vriendelijk u het ook vraagt, maar spijtig genoeg – de kiezer heeft u niet beloond – is de Volksunie 
helaas geen fractie. Het wettelijk reglement van de provincieraad heeft dat bepaald. Ik niet. 

Mevrouw Storms 

Dan zullen wij het reglement volgen. 

De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Mag ik de namen kennen van deze personen ? 

De heer Beke 

Namens de VLD stellen wij de kandidatuur voor van de heer Bart Blommaert. 

De heer Abbeloos 

Namens de CVP dragen wij de kandidatuur voor van onze fractieleider, de heer Hilaire Liebaut. 

De heer Van Vooren 

Voor het Vlaams Blok dragen wij de kandidatuur voor van Werner Marginet en Erik Waterschoot. 

De heer Lockefeer 

Wij dragen namens onze fractie de heer Patrick Gillis voor. 
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De heer Otte, anciënniteitvoorzitter 

Zijn er tegenkandidaturen ? Geen ? Mogen we dan de kandidaturen van de mensen die vernoemd zijn 
met handgeklap aanvaarden ? 

Handgeklap 

Collega's, ik stel vast dat het vast bureau gevormd is. Ik dank de jongste leden voor hun medewerking. 
Ze mogen opnieuw hun plaats innemen in het halfrond. 
Ik wens de nieuw verkozen voorzitter en zijn bureau van harte een welgemeend proficiat en vraag aan 
meester Piet Van Eeckhaut om plaats te nemen op zijn voorzitterszetel. 
Aan u allen dank voor het vlotte verloop van deze installatievergadering. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Mijnheer de Ouderdomsdeken, of liever, Anciënniteitvoorzitter, zo heet het nu krachtens de wet, mijn 
eerste woorden als nieuw verkozen voorzitter zijn voor u. 
Ik zal helemaal op het einde van de raad een zeer korte aanvaardingstoespraak houden, na de verkie-
zingen die nog moeten gebeuren en de andere dingen die we nog moeten doen. Maar nu al, Beste Col-
lega Emiel Otte, zeg ik u dat u eigenlijk op een krachtige en tegelijk minzame manier uw taak hebt ver-
vuld. 
Ik weet dat u daar in een zekere mate bezorgd over was, dat u daar ook naartoe leefde, dat het voor u 
ook een belangrijk moment is hier in deze provincieraad. 
Dames en Heren Collega's, voor onze anciënniteitvoorzitter wens ik van ganser harte één zaak, dat is dat 
hij als quaestor verder nog vele jaren bij ons mag zijn en ik wens hem hartelijk geluk en vraag een spe-
ciaal applaus voor collega Otte. 

Applaus 

Het is evident dat het vast bureau thans gevormd is. De jongste leden worden ook door mij zeer hartelijk 
bedankt, maar ze krijgen eigenlijk nog geen applaus want ze moeten nog wat bescheiden blijven en nog 
wat wachten. Maar ze hebben het ook naast anciënniteitvoorzitter Otte zeer goed gedaan. Hartelijk dank 
aan de jongste leden. Mag ik het volledige bureau vragen om de plaatsen in te nemen die hen toekomen ? 
De eerste ondervoorzitter, de secretarissen en de tweede verkozen ondervoorzitter. 
Het vast bureau is dus gevormd onder voorzitterschap van de anciënniteitvoorzitter en heeft zijn plaats 
ingenomen. Wij kunnen overgaan tot de kennisgeving van de samenstelling van de politieke fracties. Elke 
politieke fractie wordt uitgenodigd om een lijst van haar leden te overhandigen aan de voorzitter. Deze 
lijst bevat de namen van alle fractieleden, de naam van de fractievoorzitter en van de plaatsvervanger. Ik 
zal aan de fractieleiders vragen om de namen van de fractievoorzitter en plaatsvervanger desgevallend 
bekend te maken. Ik volg de volgorde van de grootte. 

De heer Beke 

Als voorzitter Johan Beke en als ondervoorzitter Luc Maes. 

De heer Liebaut 

Als voorzitter Hilaire Liebaut en als ondervoorzitter Mario Pauwels. 

De heer Lootens 

Als voorzitter Marc Lootens en als ondervoorzitter Freddy De Vilder. 
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De heer Van Vooren 

Als voorzitter Joris Van Vooren en als ondervoorzitter Jan De Cuyper. 

De heer Lockefeer 

Als voorzitter Sylvain Lockefeer en als ondervoorzitter Stefaan Van Hecke. 

De heer voorzitter 

Ik beschouw de lijst van de fractieleden als neergelegd. De groep van VU-ID zal een woordvoerster aan-
duiden. 

Mevrouw Storms 

Dat zal ikzelf zijn. 

De heer voorzitter 

Er is een oud gebruik in deze raad waar de nieuwkomers goed moeten naar kijken, want zij moeten dat 
ook nog voortzeggen aan hun opvolgers, binnen lange tijd hopelijk. 
Samen met de fractievoorzitters zal de voorzitter nu het halfrond even verlaten teneinde aan de heer 
gouverneur mede te delen dat de raad vergaderd is. Het is gebruikelijk dat de rechtstaande vergadering 
de gouverneur begroet bij het binnenkomen en dat hij een kort welkomstwoord tot de nieuwe verkozenen 
zal zeggen. 
Ik vraag de fractieleiders mij te vergezellen. De gouverneur heeft mij meegedeeld dat hij aan de ene kant, 
in respect voor de traditie, de traditie blijft volgen, maar dat hij aan de andere kant, enigszins moder-
nistisch, niet in zijn eigen kabinet zal zitten, maar veel dichterbij waardoor het veel korter zal duren. Ik 
hoop dat hij een lokaal gevonden heeft. De fractieleiders volgens mij. De zitting wordt niet geschorst, dus 
we blijven op onze plaats. 
De gouverneur heeft een toevlucht gezocht in het bureau dat tijdelijk onder de hoede viel van de ouder-
domsdeken-anciënniteitvoorzitter. 
De voorzitter en de fractieleiders verlaten de zaal. 

De heer voorzitter 

Mijnheer de Gouverneur, 
Samen met de fractieleiders, als beeld van de democratische raad, heb ik u als herverkozen, nieuw ver-
kozen voorzitter mogen zeggen dat de raad samengesteld is. 
Wij groeten u zeer hartelijk. 
Ik zal op het einde nog twee woorden in een aanvaardingstoespraak zeggen, maar u hebt eerst het 
woord, als u dat wilt, om onze nieuw verkozenen en onze oud verkozenen even te groeten. Wij zijn u 
dankbaar dat u aan de traditie hebt willen houden. Ik heb gezegd dat u met de toestemming van de 
anciënniteitvoorzitter Emiel Otte in het bureau van de voorzitter hebt mogen wachten, dichtbij. 

De heer gouverneur 

Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren, 
Het is inderdaad voor mij een voorrecht om u allen te mogen begroeten en u geluk te wensen met de 
installatie van deze nieuwe raad na de verkiezingen van 8 oktober. 
Aan de herverkozenen, en ik zie er veel, zeg ik dat ik blij ben u terug te begroeten en ik ben blij u te zeg-
gen dat we het werk kunnen verderzetten. 
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Aan de vele nieuw verkozenen ben ik blij om een zeer hartelijke groet te brengen in de hoop dat u als 
nieuw verkozenen krachtig mee gestalte zult geven aan de toekomst van de provinciale instelling. 
Aan de leden van het bureau breng ik ook mijn meest hartelijke wensen, want u bent het die samen met 
de voorzitter de werking van deze raad organiseert. 
En aan de voorzitter mag ik mijn driedubbele blijdschap tot uiting brengen. 
Ten eerste aan de vriend die terug verkozen is. Het is een vriend waarmee ik in echte vriendschap ver-
bonden ben sinds de studentenjaren. Ten tweede omdat het een krachtige persoonlijkheid is en iemand 
is die in het debat over de toekomst van de provincies sterk doorweegt. En ten derde, en het is voor mij 
ook persoonlijk, dat het een man is die protocollair met mij, als hoogste protocollair vertegenwoordiger 
van de provincie, optreedt, in het verleden, en zoals ik hoop ook in de toekomst, standpunten heeft ver-
dedigd die ten gronde bij de mijne aansluiten ook wat de rol van mijn en zijn ambt betreft. 
Met uw goedvinden, Mijnheer de Voorzitter, en van uw raad, zal ik, zoals de traditie het tot hiertoe heeft 
gewild, op 14 november uitvoerig tot u het woord kunnen richten aan de start van uw beleids- en begro-
tingsbesprekingen. 
Ik zal pogen aan te sluiten bij wat ons allen momenteel sterk bekommert : de profilering en de taakbepa-
ling van de provincies. Steeds - vanaf 1985, het eerste moment dat ik in juli hier in deze raad mocht bin-
nentreden - heb ik bijzonder hoge prijs gesteld op een dialoog tussen raad en gouverneur. Het is een 
prioriteit die voor mij in de loop van de jaren steeds sterker en steeds belangrijker is geworden alhoewel 
wij, in het licht van de jongste beslissingen van de federale en de Vlaamse regering, toch wel zeer nieuwe 
wegen zullen opgaan. Maar goed, we zullen dit allemaal samen doen, loyaal, zo goed mogelijk, met de 
grootst mogelijke inzet. 
Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren van de Raad, ik kijk uiteraard uit naar de verkiezing van de be-
stendige deputatie, want het is met hen dat ik als voorzitter verder ook zal pogen krachtig en loyaal uit-
voerder of behartiger te zijn van het beleid dat vanaf nu in uw democratisch verkozen handen ligt. 
Dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Dank u zeer hartelijk, Mijnheer de Gouverneur, voor uw zeer vriendelijke woorden, zowel gericht tot de 
raad - de nieuwkomers en de herverkozenen - als tot het bureau als tot mijzelf, in het bijzonder ook de 
voorzitter. Ik moet u zeggen dat ik op het einde nog een aanvaardingstoespraak zal houden die zeer kort 
zal zijn - ik druk erop, nog een keer, om u niet ongerust te maken - en ik zal daar dan nog even op terug-
komen. 
Dank u, Mijnheer de Gouverneur, voor uw woorden. 

PUNT 4 
VERKIEZING VAN DE LEDEN VAN DE BESTENDIGE DEPUTATIE 

De heer voorzitter 

Dames en Heren, de verkiezing van de leden van de bestendige deputatie geschiedt opnieuw met een 
bureau voorzien van de jongste leden. Dit pas verkozen bureau, Mijnheer de Eerste Ondervoorzitter, de 
andere collega's zullen nog een keer moeten wijken voor de vier jongste leden. Mag ik u dat vragen ? U 
mag uw papieren laten liggen, op het eerste zicht zijn ze alle vier betrouwbaar. De collega's Cindy 
Franssen, Henk Heyerick, Stefaan Van Hecke – hij blijft eeuwig jong - en Carola De Brandt vormen het 
tijdelijk bureau voor de verkiezing van de leden van de bestendige deputatie. 
Mogen we overgaan tot de verkiezing ? 

Voordracht voor het mandaat van eerste gedeputeerde. 
De heer Marc De Buck wordt bij handgeklap verkozen tot eerste gedeputeerde. 

Eedaflegging – gevolgd door ondertekening akte 
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Voordracht voor het mandaat van tweede gedeputeerde. 
De heer Alexander Vercamer wordt bij handgeklap verkozen tot tweede gedeputeerde. 

Eedaflegging – gevolgd door ondertekening akte 

Voordracht voor het mandaat van derde gedeputeerde. 
De heer Ivan Verleyen wordt bij handgeklap verkozen tot derde gedeputeerde. 

Eedaflegging – gevolgd door ondertekening akte 

Voordracht voor het mandaat van vierde gedeputeerde. 
De heer Frans Van Gaeveren wordt bij handgeklap verkozen tot vierde gedeputeerde. 

Eedaflegging – gevolgd door ondertekening akte 

Voordracht voor het mandaat van vijfde gedeputeerde. 
De heer J.-P. Van Der Meiren wordt bij handgeklap verkozen tot vijfde gedeputeerde. 

Eedaflegging – gevolgd door ondertekening akte 

Voordracht voor het mandaat van zesde gedeputeerde. 
De heer Guido De Padt wordt bij handgeklap verkozen tot zesde gedeputeerde. 

Eedaflegging – gevolgd door ondertekening akte 

Voor allen luidde de akte als volgt : "Heden 20 oktober 2000 is voor ons, Piet Van Eeckhaut, voorzitter 
van de provincieraad van Oost-Vlaanderen, verschenen. De heer en dan komen de verschillende namen 
op 20 oktober 2000 door de provincieraad verkozen in hoedanigheid van gedeputeerde die voor ons de 
volgende eed heeft afgelegd. Ten blijke waarvan wij deze akte hebben opgesteld getekend door de ver-
schijner en door de voorzitter." 
Zo weet u precies wat in front van de raad is ondertekend geworden. 
Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, u vraagt reeds onmiddellijk het woord, dat is snel. 

Gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, 
Ik zou hier in mijn naam en in de naam van mijn collega's van de deputatie de raad willen danken voor 
het gestelde vertrouwen. Ik zou ook mijn hoop en mijn zekerheid willen uitdrukken dat we in de volgende 
zes jaar hier tot een vlotte samenwerking gaan komen binnen de raad dankzij de vlotheid waarmee u de 
zaken hier afhandelt, Mijnheer de Voorzitter. Een vlotte samenwerking tussen de deputatie, de raad en 
het bureau van de raad. 
Ik dank u. 

De heer voorzitter 

Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, ik zal de tolk zijn van de hele raad wanneer ik u in het bijzonder en 
dan al de gedeputeerden van harte gelukwens en ik kom daarstraks nog even op terug. Ik zeg dat tegen-
over de herverkozen gedeputeerden en ook tegenover degenen die nieuw verkozen zijn. Zeer hartelijk 
proficiat. 
Mag ik voorstellen - in overleg met de deputatie - dat wij de zitting een ogenblik schorsen om twee dingen 
te doen in plaats van één. Er is normaal nu onmiddellijk een korte vergadering van de bestendige depu-
tatie, die zal plaatshebben in de oude deputatiezaal. Ondertussen houden we in de vierkante zaal een 
vergadering van de centrale commissie. Ik zal u zeggen waarom. De centrale commissie, daar zijn de 
gedeputeerden ook bij en ik nodig ze uit wanneer zij hun werkzaamheden hebben beëindigd, want zij 
moeten nu krachtens de wet de bevoegdheden vastleggen van de verschillende gedeputeerden. De 
nieuwe deputatie is lid van de centrale commissie, samen met de bureauleden en met de fractieleiders. 
Daar zullen we even een paar dingen bespreken, onder meer de kwestie van de motie die er nog zou 
moeten komen in verband met de houding van de Vlaamse regering tegenover de provincies. U kent het 
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probleem al vanuit de fracties en misschien ook de vraag of we vandaag de Mercatorbeheerraad samen-
stellen. De fracties zullen zich daar ook over die aangelegenheid willen beraden omdat het nodig is daar 
in continuïteit te voorzien. 
Is er iemand die daar iets wil over vragen hier en nu ? Dan is het mijn grote plicht om alvast deze keer te 
zeggen aan de vier jongste leden hoe uitstekend ze mij hier terzijde hebben gestaan, zij zijn een symbool 
van de democratische geplogenheden en van de wet. Het was vandaag een lichte taak, maar de oudsten 
onder hen of een van de oudsten zal hen kunnen zeggen hoe moeilijk het soms is. Toch een applaus 
voor de jongste leden van het bureau. 

Applaus 

De zitting is voor enkele minuten geschorst. 

Schorsing 

Dames en Heren Collega's, de zitting is hernomen. 

PUNT 5 
KENNISGEVING VAN DE BEVOEGDHEIDSVERDELING VAN DE BESTENDIGE DEPUTATIE 

De heer voorzitter 

Naar ik meen is de deputatie in haar afzonderlijke en door de teksten voorziene vergadering gekomen tot 
een bevoegdheidsverdeling. Ik meen dat de heer gouverneur-voorzitter daarvan een exemplaar in bezit 
heeft, dat hij symbolisch aan de voorzitter van de raad ter kennisneming zal overhandigen. De tekst ligt 
ook op uw banken. Er zit iets symbolisch in deze overhandiging omdat de gouverneur-voorzitter van de 
bestendige deputatie de bevoegdheidsverdeling neerlegt in handen van de voorzitter en dus van de ge-
hele raad. De eerste gedeputeerde zal ze toelichten. 

Gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, Dames en Heren Collega's, 
De bevoegdheden werden als volgt verdeeld onder de leden van de deputatie. 

Eerste gedeputeerde Marc De Buck : 
- woordvoerder 
- communicatie 
- ruimtelijke ordening 
- economie 
- buitenlandse betrekkingen 
- Euregio Scheldemond 
- financiën en begroting 
- restbevoegdheden. 

Tweede gedeputeerde Alexander Vercamer : 
- plattelandsbeleid, buurtwegen, kampeervergunningen, ruilverkavelingen 
- land- en tuinbouw, provinciale proefcentra, inclusief infrastructuur en personeel 
- intercommunales 
- studentenhuis, inclusief infrastructuur en personeel 
- middenstand, handel en ambachten, kmo-erov 
- personeel, inclusief OBAC 
- economaat en protocol, aankoop meubilair en uitrusting. 
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Derde gedeputeerde Ivan Verleyen : 
- lager, secundair en hoger onderwijs, inclusief infrastructuur en personeel 
- basiseducatie 
- sport, inclusief infrastructuur en personeel 
- wegen, verkeer, mobiliteit 
- fietspaden 
- integraal waterbeheer, waterlopen, polders en wateringen 
- patrimonium. 

Vierde gedeputeerde Frans Van Gaeveren : 
- stedenbouw 
- provinciale domeinen : exploitatie inclusief infrastructuur en personeel  
- informatica 
- drukkerij. 

Vijfde gedeputeerde Jean-Pierre Van Der Meiren : 
- sociale zaken, sociaal beleid, jeugdwerk, gezins- en bejaardenzorg, huisvesting 
- gezondheidszorg, welzijnszorg, migrantenzorg, instituut Heynsdaele, inclusief infrastructuur en 

personeel 
- socio-cultureel werk, samenlevingsopbouw, uitleendienst 
- ontwikkelingssamenwerking 
- kunst en cultuur 
- museumbeleid, kunstpatrimonium en monumentenzorg 
- toezicht ocmw's, kerkfabrieken. 

Zesde gedeputeerde Guido De Padt : 
- leefmilieu en natuureducatief centrum, inclusief infrastructuur en personeel 
- toerisme 
- milieuvergunningen 
- regionale landschappen 
- loterijen 
- administratief contentieux gemeentebesturen 
- stedelijk beleid. 

Dit was, Mijnheer de Gouverneur, Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heren Collega's, de verdeling van de 
bevoegdheden onder de gedeputeerden. 
Ik dank u. 

De heer voorzitter 

Dank u, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde. Daarover is er geen debat. Dit is enkel ter kennisgeving van 
de raad. Ik ga er vanuit dat de raad kennis en akte neemt. 

Kennisneming 

PUNT 6 
SAMENSTELLING EN BEVOEGDHEDEN VAN DE COMMISSIES 

De heer voorzitter 

Het besluit nopens de samenstelling en de bevoegdheden van de commissies is op uw banken neerge-
legd. Er is gepoogd tot enige rationalisering over te gaan. De centrale commissie (gedeputeerden, frac-
tieleiders en bureauleden) heeft in een speciale vergadering zopas daarover beraadslaagd en eigenlijk 
was er een consensus rond deze indeling. Het gaat over het aantal commissies, over de bevoegdheden 
van de commissies en dan ook over de invulling van de commissies. De lijsten zijn aan de fracties be-
kend. 
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Vraagt iemand nadere toelichting op dit moment ? Vraagt iemand daarover het woord ? Dit moeten we 
wel goedkeuren. Ik zou graag hebben dat tegen de volgende raad alle lijsten zijn neergelegd. Ze zijn het 
nu al voor een deel. De meest actieven hebben het al neergelegd, of de meesten waar de oplossingen 
het gemakkelijkst waren. Akkoord ? Getal commissies, bevoegdheden en invulling van de mandaten. 

Stemming  

PUNT 7 
TOEVOEGING BIJ HOOGDRINGENDHEID VAN PUNT 8 
VOORSTEL VAN MOTIE MET BETREKKING TOT DE BESLISSING VAN DE VLAAMSE REGERING VAN 17 OKTOBER 2000 
OM HET BEDRAG VAN DE DOTATIE VAN HET VLAAMS PROVINCIEFONDS VOOR HET BEGROTINGSJAAR 2001 
MET 1 MILJARD BEF TE VERMINDEREN 

De heer voorzitter 

Iedereen kent het probleem. Is er over de hoogdringendheid een probleem ? Verzet zich iemand of 
vraagt iemand het woord over het op de agenda plaatsen bij hoogdringendheid ? Ik moet daarvoor de 
gekwalificeerde meerderheid van tweederde halen. Niemand verzet zich ?  
Stemming over de hoogdringendheid (tweederde meerderheid) 

PUNT 8 
VOORSTEL VAN MOTIE MET BETREKKING TOT DE BESLISSING VAN DE VLAAMSE REGERING VAN 17 OKTOBER 2000 
OM HET BEDRAG VAN DE DOTATIE VAN HET VLAAMS PROVINCIEFONDS VOOR HET BEGROTINGSJAAR 2001 
MET 1 MILJARD BEF TE VERMINDEREN 

De heer voorzitter 

Ik geef het woord aan de heer eerste gedeputeerde Marc De Buck. 

Gedeputeerde De Buck 

Dames en Heren Collega's, 
Als een donderslag bij heldere hemel bereikte ons op dinsdag 17 oktober het bericht dat de Vlaamse 
regering eenzijdig had beslist om het Vlaamse provinciefonds vanaf het begrotingsjaar 2001 met 1 miljard 
frank te verminderen. 
Uiteraard heeft deze onverwachte en zonder enig voorafgaand overleg genomen beslissing zeer zware 
consequenties voor de provinciale financiën. Voor de provincie Oost-Vlaanderen bedragen de jaarlijkse 
minderinkomsten liefst 233 miljoen BEF. Op een legislatuur van zes jaar gaat het om zowat 1,4 miljard 
die ons normaal toekomen, maar die wij niet zouden krijgen. Het spreekt vanzelf dat wij en de overige 
Vlaamse provincies de gederfde inkomsten op een andere manier zullen moeten compenseren. 
Deze beslissing is des te merkwaardiger omdat in een brief van het ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap, afdeling Juridische Aangelegenheden en Verkiezingen, van 10 augustus 2000 nog werd meege-
deeld dat wij voor de opmaak van onze begroting 2001 mochten uitgaan van 883 miljoen BEF, in de vol-
gende jaren stelt men hier – een brief van 8 augustus die ons bereikt heeft op 10 augustus – te indexeren 
met 1,5 %. 
Nu werden we deze week met een totaal ander nieuws geconfronteerd. Het argument van de Vlaamse 
regering om tot die ingreep over te gaan dat de provincie over aanzienlijke financiële reserves beschikt, 
lijkt ons bij controle gebaseerd op onvolledige gegevens. De Vlaamse minister van Binnenlandse Aange-
legenheden beriep zich op de reserves ten bedrage van 8 miljard BEF. Het betrof hier geen reserves, 
maar rekeningresultaten van de Vlaamse provincies van 1998 zonder rekening te houden daarbij dat 
daar nog 4,5 miljard verplichtingen waren te betalen in 1999. Het resterende overschot is trouwens reeds 
grotendeels (op 500 miljoen na) door de Vlaamse provincies aangewend in de begrotingen van 1999 en 
2000. 
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Tot daar de manier waarop dat cijfer eigenlijk een fictief cijfer is, waarop de minister zich beroept. 
Dit merken we ook in de cijfers van onze eigen provincie. Het klopt weliswaar dat de begrotingsrekening 
1999 van de provincie Oost-Vlaanderen afsloot met een ruim boni in de gewone dienst (boekhoudkundig 
resultaat). Maar als we ons baseren op het begrotingsresultaat van de begrotingsrekening, wat ook bij de 
gemeenten als het meest gezaghebbende cijfer wordt beschouwd omdat hierin de over te dragen vast-
leggingen zijn begrepen, ogen die cijfers minder fraai : 668 miljoen overschot op de gewone dienst, maar 
bijna 1,4 miljard tekort op de buitengewone dienst. Deze cijfers kunnen worden gekaderd onder meer 
door de prefinanciering van investeringen, maar wijzen wel op een duidelijke evolutie. 
Die blijkt eveneens uit het financiële meerjarenplan, opgemaakt volgens een model van het ministerie van 
de Vlaamse gemeenschap. Indien de geplande vermindering van de dotaties van het provinciefonds 
doorgaat, zal onze begroting, bij ongewijzigd beleid, vanaf 2002 niet langer sluitend zijn. De toestand in 
de andere Vlaamse provincies is vermoedelijk niet rooskleuriger. 
Bovendien moeten wij op korte termijn voor minstens 1 miljard BEF leningen opnemen, wat vanzelfspre-
kend onze schulduitgaven zal doen toenemen, des te meer gezien de stijgende rentevoeten. 
Natuurlijk bestaat er in de schoot van de provincie Oost-Vlaanderen een vzw Pensioenfonds die over 
aanzienlijke middelen, reserves zo men wil, beschikt. Maar deze middelen zijn bestemd om ook in de 
toekomst de pensioenen van ons personeel te kunnen uitbetalen en men kan een bestuur toch niet be-
straffen omdat het vooruitziend is geweest. Integendeel me dunkt. 
Verder voert de Vlaamse regering ook aan dat de provincies eventuele tekorten kunnen verhalen via 
eigen belastingen. Dat is een vreemde argumentatie. Primo is er geen enkel bestuur dat voor zijn plezier 
belastingen heft. Secundo lijkt dit mij tot de autonomie van de provincies te behoren om over hun fiscali-
teit te beschikken. Door het eenzijdig optreden van de Vlaamse regering worden de provincies evenwel 
voor voldongen feiten geplaatst en bijna van hogerhand gedwongen tot fiscale ingrepen. 
Het moet mij bovendien van het hart dat de beslissing van de Vlaamse regering indruist tegen het eigen 
Vlaamse regeerakkoord waarin duidelijk staat dat de decretaal vastgelegde jaarlijkse indexering van het 
provinciefonds vanaf 2000 integraal zal toegepast worden. Iets wat in het verleden niet het geval was. 
Deze beslissing van de Vlaamse regering gaat eveneens in tegen de afsprakennota tussen de Vlaamse 
regering en de provincies. Daarin stelde men dat de financiën de basis zijn voor goede relaties tussen 
beide bestuursniveaus en men verwees zelfs uitdrukkelijk naar het provinciefonds. Op de koop toe werd 
geen advies gevraagd bij deze ingreep aan de Hoge Raad voor Binnenlands Bestuur, zoals nochtans 
decretaal opgelegd. In laatste instantie per fax schijnt men medegedeeld te hebben dat men toch die 
Hoge Raad voor Binnenlands Bestuur zou bijeengeroepen hebben daarvoor, post factum uiteraard. 
Tevens wens ik erop te wijzen dat het hier geenszins de bedoeling is om de belangen van de gemeenten 
te schaden, integendeel het is de uitdrukkelijke bedoeling, en ik leg daar de nadruk op, onze steun aan 
de gemeenten onverminderd voort te zetten. 
Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, Geachte Collega's, 
Ik vraag u met aandrang de voorliggende motie goed te keuren, motie die wij hebben voorbereid en 
waarin wij eisen dat de Vlaamse regering op haar beslissing terugkomt. Indien dit niet gebeurt, verwach-
ten wij dat de Vlaamse parlementsleden ons verzoek zouden steunen. Tevens vraagt de bestendige de-
putatie de machtiging om samen met de collega's van de andere provincies bij hoogdringendheid de no-
dige gesprekken aan te knopen met de Vlaamse regering. 
Gezien het belang van deze motie durf ik dan ook hopen op uw unanieme goedkeuring. Mag ik dan, 
Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, niet de volledige tekst maar althans de laatste paragraaf 
voorlezen ? 
"De provincieraad van Oost-Vlaanderen neemt het niet dat de Vlaamse regering op dergelijke wijze met 
een fundamentele miskenning van de provincies bijna een derde van de decretaal toegekende dotaties 
van het Vlaams provinciefonds aan de provincies ontneemt. Zij vraagt dat de Vlaamse regering op haar 
beslissing terugkomt en verzoekt daarbij om de steun van de Vlaamse parlementsleden. Zij draagt de 
leden van de bestendige deputatie op om samen met hun collega's van de andere Vlaamse provincies bij 
hoogdringendheid de nodige gesprekken met de Vlaamse beleidsverantwoordelijken aan te gaan." 
Tot zover, Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, Dames en Heren Collega's, de laatste para-
graaf van deze motie en enige toelichting daarbij. Ik dank u voor uw aandacht. 

Applaus 
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De heer voorzitter 

Dank u, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde. 
Vraagt iemand het woord over deze aangelegenheid ? 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, Collega's, 
De Vlaams Blok-fractie zal voorliggende motie niet goedkeuren. De door de Vlaamse regering genomen 
beslissing sluit namelijk perfect aan bij de visie van het Vlaams Blok inzake de hervorming van de provin-
cies waarbij bepaalde bevoegdheden en fondsen overgeheveld worden naar het gemeentelijke vlak. Het 
provinciefonds is trouwens maar een beperkt deel van de inkomsten van de provincies. 
Het Vlaams Blok hekelt wel de wijze waarop deze maatregel tot stand is gekomen, aangezien in deze 
materie de provincies als voornaamste gesprekspartners niet zijn gekend. 
Ik dank u. 

De heer voorzitter 

Dank u, Mijnheer de Fractieleider. 
Is er nog iemand die het woord vraagt ? 

Mevrouw Storms 

We zullen ons met de fractie bij deze motie onthouden. Enerzijds delen wij uiteraard wel de bekommernis 
van deze raad hier over de manier waarop de Vlaamse regering die beslissing volkomen eenzijdig heeft 
genomen, anderzijds kunnen wij ons wel terugvinden in de achterliggende beweegreden van de Vlaamse 
regering, de versterking van de gemeenten, het niveau dat het dichtst bij de bevolking staat en waar de 
komende jaren de grootste problemen zullen moeten worden opgelost. Het kadert ook uiteraard in het 
ganse debat en de visie rond de rol van de provincies in de toekomst. 
Ik dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Dank u, Mevrouw Storms. 
Vraagt nog iemand het woord ? Niemand. Ik stel voor om over de tekst zoals hij in zijn laatste paragraaf – 
de eerste gedeputeerde heeft dat gezegd – in de bespreking in de centrale commissie zopas is aange-
past, te stemmen. 

Stemming 

PUNT 9 
DE RAAD VAN BEHEER VAN MERCATOR 

De heer voorzitter 

Er is een vraag om meteen de raad van beheer te stemmen. In de centrale commissie is dat zopas - zo-
wel door gedeputeerde Alexander Vercamer als de gedeputeerde die de bevoegdheden overneemt 
Ivan Verleyen - toegelicht geworden. Voor de continuïteit is het absoluut noodzakelijk, dat wij in dit zeer 
belangrijke onderwijsgeheel thans een raad van bestuur zouden samenstellen. 
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Vraagt iemand het woord over de hoogdringendheid ? Mag ik dan vragen om louter over de 
hoogdringendheid te stemmen. Ik moet een gekwalificeerde meerderheid van tweederde van de stem-
men hebben. 

Stemming 

De samenstelling van de raad van bestuur zelf. Ik zal aan de verschillende fractieleiders vragen om de 
namen te noemen. Zijn ze daarop voorbereid of worden ze thans door plotse angst overvallen in dat ver-
band ? Generlei, dan zal ik beginnen met de VLD : vier leden en een commissaris. 

De heer Beke 

Mijnheer de Voorzitter, 
Wij dragen voor als leden : mevrouw Annie Bottequin-De Meyer, de heer Daniël De Vuyst, de heer 
 Rudy Corijn en mevrouw Cathy De Waele. Als commissaris mevrouw Carina Van Tittelboom-Van 
Cauter. Ik zal de lijst bij u deponeren. 

De heer voorzitter 

U deponeert de lijst bij het bureau en op de griffie. 
De Christelijke Volkspartij : vier leden en een commissaris. 

De heer Liebaut 

Mijnheer de Voorzitter, 
De heer Alexander Vercamer, mevrouw Nicole De Vos, de heer Luc Willems en de heer Hilaire Liebaut. 
Als commissaris de heer Mario Pauwels. De lijst is neergelegd bij de griffie, Mijnheer de Voorzitter. 

De heer voorzitter 

Dank u. 
De socialistische partij : twee leden. 

De heer Lootens 

Voorzitter, wij dragen voor : de heer Ivan Verleyen en de heer Piet Van Eeckhaut. 

De heer voorzitter 

Wie zal ik zijn dat ik daar enig bezwaar zou tegen hebben. 
Het Vlaams Blok heeft een lid gekregen in de onderhandelingen en ik zal het invullen. 

De heer Van Vooren 

Mijnheer de Voorzitter, wij stellen de heer Tanguy Veys voor als lid voor Mercator. 

De heer voorzitter 

Agalev : een lid. 
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De heer Lockefeer 

Mijnheer de Voorzitter, vanuit onze fractie dragen we de heer Stefaan Van Hecke voor. 

De heer voorzitter 

De namen zijn door iedereen genoemd en begrepen ? Zijn er andere kandidaten ? Niemand dringt aan 
op de geheime stemming ?  

Stemming bij handgeklap 

Ik verklaar dat de genoemde leden allen verkozen zijn in de bestuursraad van Mercator Hogeschool. 
Meteen gaat hun mandaat op dit ogenblik in krachtens de beslissing van onze raad. 

Gedeputeerde Verleyen 

Mijnheer de Voorzitter, met uw toestemming had ik graag medegedeeld dat er maandag een spoedver-
gadering plaatsvindt om de raad officieel te installeren zodanig dat er geen vacuüm optreedt in de admi-
nistratieve en juridische situatie. 

De heer voorzitter 

Maandag om 17 uur in de Mercator-instelling zelf, daar zal dan ook de voorzitter enzoverder van het be-
stuur zelf worden gekozen. Dat valt binnen de bevoegdheid van de verkozen mandatarissen. 
Naar mijn gevoel is de agenda uitgeput. Sta mij toe mij rechtstaand tot de raad te richten om u eerst en 
vooral in de traditie nog twee dingen vlug te zeggen. Gewoon enkele vriendelijke woorden tot u allen ge-
richt en een paar wat je zou kunnen noemen vermaningen van de nieuw gekozen voorzitter, vooral voor 
zichzelf. 
Eerst en vooral wil ik nog eens de minzame en krachtige leiding van de anciënniteitvoorzitter - zo is het 
toch mijnheer Otte, ouderdomsdeken klinkt nochtans ook goed - zoals u het hebt gedaan, met mijn harte-
lijke erkentelijkheid laten vergezellen. Er is tussen ons in de loop der jaren zeer veel genegenheid ge-
groeid. U hebt mij geweldig geholpen toen ik een jonge neofiet voorzitter was, bijna dag op dag zes jaar 
geleden. U bent een uitstekend quaestor en onze gezamenlijke liefde voor het Gregoriaans is iets wat 
weinigen hier misschien delen. Dat is spijtig, we zijn altijd bereid om eens de liefhebbers bijeen te roepen 
om een korte voorstelling van onze geliefde hymnen te geven waarbij de adventshymne helemaal voor-
aan zou liggen, zonder twijfel. Laat het u door een goede vrijdenker gezegd zijn, deze voorzitter is niet 
neutraal maar wel onpartijdig. 
Gevoelens van wederzijds vertrouwen, dankbaarheid en felicitaties van mij uit naar alle raadsleden, nog 
eens hartelijk proficiat. De gouverneur zei het u al, de eerste gedeputeerde zei het, ik zeg het u : "Van 
harte proficiat met uw verkiezing en uw eedaflegging." 
Speciaal daarbij de gedeputeerden. Vroeger werd er 'bestendig afgevaardigden' gezegd. Er was vroeger 
een lid in de raad, ik zie hem niet meer opnieuw, die daar altijd aan herinnerde en die telkens over de 
bestendig afgevaardigden sprak. Ik ben vergeten in welke fractie hij precies zat, maar hij was daar voort-
durend over bezig. 
Ik groet de deputatie. 
Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, vandaag is het voor u persoonlijk zonder twijfel een grote dag. U hebt 
onder meer hier in deze stoel bijzondere diensten aan de provincie geleverd. Ik wens u, Mijnheer De 
Buck, van harte geluk en alsook van harte welkom aan de nieuwe deputatie. Het is allemaal niet gemak-
kelijk voor de gedeputeerden. Ik wens u van harte, zeker ook aan de nieuwkomer Frans Van Gaeveren 
en aan al degenen die herkozen zijn het allerbeste toe. 
De gouverneur was daarstraks voor mij wel bijzonder vriendelijk, meestal is hij strenger, nu was hij bij-
zonder vriendelijk wat mij geroerd heeft. Hij denkt : "Het is wellicht de laatste keer dat hij tot voorzitter 
wordt verkozen", dus is het nog een gelegenheid om enkele vriendelijke dingen te zeggen. In elk geval 
dank ik hem daar zeer hartelijk voor. Wat ik over hem denk kunt u lezen in een paar geschriften die reeds 
verschenen zijn. Mijnheer de Gouverneur, weet u het nog 1985 ? Marc Lootens zal zich ook, hier in 
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ditzelfde halfrond, uw eerste toespraak herinneren. Ik was toen een jonge fractieleider in de oppositie. Ik 
heb toen over de achting en de genegenheid die wij u toedragen gesproken, dat was toen misschien nog 
niet zo algemeen duidelijk, maar die achting en genegenheid, Mijnheer de Gouverneur, Professor 
Balthazar, dat zijn voor ons vanwege de raadsleden de juiste woorden. Het is vanuit die grote eerbied en 
vanuit die grote hartelijkheid dat ik u hier nog eens groet. 
De nieuw verkozen bureauleden wens ik allen succes toe samen met mij. Ik ben een vriendelijke en min-
zame voorzitter, zoals u wel weet, waar u nooit geen last mee hebt en als er een werkelijk probleem op-
treedt dan zal de nieuwe eerste ondervoorzitter Paul Beeckman mij op afdoende manier bijstaan om ook 
de vriendelijkheid en de hoffelijkheid onmiddellijk weer te doen stijgen. Als ik iets verkeerd doe, u zegt het 
mij onmiddellijk. Ik ben blij dat u hier allen aan mijn zijde zit, zoals ook aan de ene kant en andere kant, u 
allen bureauleden, ondervoorzitters, secretarissen, quaestoren, leden. 
Mijnheer de Griffier, in u groet ik alle ambtenaren, al degenen die ons helpen, de adviseur van de griffie, 
allen die ons dagelijks bijstaan, ook degenen die ons in deze zaal helpen. U zal zien, en ik zeg dat spe-
ciaal aan de nieuwkomers, het zijn heel hoffelijke, vriendelijke mensen. U wordt hier eigenlijk onvoorstel-
baar bediend. Misschien is men daar soms wat jaloers op dat men in de provincie nog zulke goede stijl-
vormen en zo'n grote hartelijkheid heerst. Het is misschien een van de redenen waarom men de gelden 
wat wil terugschroeven, maar het zal niet baten. 
Ik wens daarin zeer nadrukkelijk, vooral degenen die de gewone werken doen, zoals men het zegt, hier in 
de zaal en ook daarbuiten, de heren die ons hier bijstaan, de bodes, de mensen van de bar …  te groeten. 
Een van de grote onaangenaamheden van het voorzitterschap is natuurlijk dat de bezoeken aan de bar 
wat verminderd zijn, iets wat ik ten zeerste betreur en waar ik iets zal trachten aan te doen met een dy-
namische eerste ondervoorzitter naast mij. 

Dames en Heren, 
Tot slot drie kerngedachten : 
Zoals in het verleden zal ik met nog meer nadruk dan vroeger trachten de voorzitter van allen te zijn, niet 
de voorzitter van de meerderheid, maar nadrukkelijk de voorzitter van 84 raadsleden, zonder uitzonde-
ring. Ik zal niet de voorzitter van 84 raadsleden min 12  min 5 min 2 zijn, dus niet van 65 en ook zal ik de 
voorzitter niet zijn van 84 raadsleden min 12, de voorzitter van 72. Ik zal nadrukkelijk de voorzitter van 
84 leden van de raad zijn. Ook al scheiden intersieverale ruimten mij ideologisch van een belangrijke 
vertegenwoordiging in deze raad, dan zal niets mij ervan weerhouden de gehele oppositie fundamenteel 
te steunen. Zij is kwantitatief niet sterk maar kwalitatief zonder twijfel wel sterk. 

Applaus 

De voorzitter is ook de politie van de zaal, voorzichtig, maar het was wel vriendelijk. 
Geen enkele van de oppositieleden heeft tijdens de moeilijke periode dat wij ons in het stadshuis of aan 
de zuid bevonden, toen we de asbestverbanning hebben meegemaakt, daar misbruik van gemaakt. Ik zal 
dat tegenover geen enkele fractie van de minderheid, al is mijn hart veel dichter bij de enen dan bij de 
anderen, vergeten.  
Geen enkele grens zal ik daarin trekken, ondanks de soms enorme meningsverschillen. 
Zal ik dan geen loyaal lid van de meerderheid zijn ? Evident, als provincieraadslid behoor ik tot de meer-
derheid en zal ik ze loyaal steunen, maar dan nog meer dan vroeger wens ik te benadrukken hoezeer de 
voorzitter nadrukkelijk onpartijdig zal zijn, als voorzitter niet aan een partij of aan een meerderheid ge-
bonden. Het is ook typisch geweest voor het bureau dat het bureau altijd dezelfde mening heeft gehad en 
zich daarvoor volledig heeft ingezet. En ook het nieuwe bureau zal dat doen en ik reken daarin op de 
eerste ondervoorzitter en op al de bureauleden. 
Vanop deze plaats wil ik nogmaals zeggen hoezeer ik de debatcultuur wil aanmoedigen. Ik roep, Dames 
en Heren Collega's, en ik richt mij zowel tot de ouderen als tot de jongeren, op tot een debat over alle 
zaken die de provincie aangaan. Ik wens in dat opzicht de wet en het reglement zeer breed te interprete-
ren en ik moedig ten zeerste aan dat er veel wordt geïnterpelleerd, veel wordt tussengekomen, veel wordt 
gesproken. Een actieve deputatie moet een positief kritische raad niet vrezen. Zie het debat van daar-
straks waar u, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, de inleider was. Als we onze actieve aanwezigheid 
willen bevestigen, dan is het misschien vooral als democratisch forum dat op het intermediaire niveau 
samenkomt en waar ik erop reken dat het debat goed zal zijn. 
Ik reken er natuurlijk ook op dat dit debat altijd geschiedt binnen het reglement, soms desnoods als het 
moet zeer scherp. Niemand moet dat vrezen, maar in het conciliante politieke milieu dat de provincie toch 
is, is het geen schande om naar verzoening en compromis te zoeken zonder persoonlijke aanvallen. 
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Hieromtrent is het reglement trouwens zeer duidelijk en ik zal het op dat vlak ook strak toepassen. Ik 
vrees dat persoonlijke niet en ik hou daar zelfs van. 
Binnen dat kader verwacht ik vele tussenkomsten, vooral ook vanuit de meerderheid. Ik zou de meerder-
heid aanraden : "Laat u niet overtroeven door de kwantitatief kleine, maar zeer actieve oppositie. Kom 
tussen, kort, duidelijk en krachtig. Vele en korte tussenkomsten, waarbij je het slechte voorbeeld van de 
voorzitter wat lengte betreft van de tussenkomst niet moet volgen, zo droom ik het. 
De fractieleiders houden het zich ook voor gezegd, kort, duidelijk, krachtig, niet uitgesponnen. 
In dat verband durf ik mij de vingerwijzing veroorloven dat ik zal optreden tegen het nefaste gebruik van 
te veel voorgelezen teksten. Men moet natuurlijk voorlezen en ik geef op dit moment het slechte voor-
beeld, maar niet te veel. Ik zal er onmiddellijk van afstappen, ik heb trouwens bijna gedaan. 
Debatcultuur in een democratisch forum, alstublieft.  
Het derde punt is het mooiste. Ik richt mij in het bijzonder tot de vrouwen in deze raad. 
De provincie heeft toch nog wel een zeer mannelijk uitzicht, zoals ook in de media terecht is opgemerkt. 
Tegen de positieve evolutie in (men denke maar aan de recente wijzigingen in de Franse regering van 
Lionel Jospin) is de hele deputatie een mannengroep en is ook de voorzitter van de raad en de meerder-
heid van het bureau uit mannen samengesteld. 
Met andere collega's heb ik er tijdens de onderhandelingen op gewezen dat de commissie gelijke kansen 
(die ik overigens heb helpen ontstaan), best zou blijven voortwerken. Deze commissie die nu haar plaats 
heeft gevonden, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, in de rij van de commissies, zeer duidelijk als ne-
gende commissie. Deze commissie, door de beslissing die de raad daarstraks heeft genomen, is een 
symbool van de noodzakelijke mentaliteitswijziging die zich ook in de provincie moet doorzetten. 
Is dit een demagogisch woord tegenover de vrouwen ? Zeer zeker niet. Wie mij kent weet precies wat ik 
in dat opzicht denk. Ik denk namelijk dat assertiviteit een lelijk woord is, maar ik denk wel dat intelligentie 
en gevoel twee essentiële gaven zijn in de politiek en dat noch de intelligentie noch het gevoel vrouwelijk 
of mannelijk zijn. Ik pleit er voor en ik zal een voorbeeld nemen aan de korte tussenkomsten die al zijn 
gebeurd door een niet-fractie, maar een vertegenwoordiging die enkel uit twee dames bestaat : "Vrees 
niet, kom tussen."  Ik zal u ook niet opjagen tot grootse prestaties in dat opzicht, maar doe het allen de 
vrouwen hier aanwezig, onderstreep uw aanwezigheid. 
Het is niet goed dat de deputatie louter uit mannen bestaat, het is niet goed dat het bureau voor een grote 
meerderheid uit mannen bestaat, hoe excellent de leden van de deputatie, de leden van het bureau en 
misschien ook de voorzitter zijn. We zijn natuurlijk uitstekend, maar toch is dit voor de toekomst een 
vingerwijzing die ik zeer nadrukkelijk wil naar voorbrengen zonder enige demagogie. Ik zal zeggen dat 
het goed is dat de vrouwen sociaal-economisch en politiek gelijk zijn en dat ze tegelijkertijd, vrouwen en 
mannen, ook in de politiek anders en totaal anders reageren. De vrouwen overigens meestal intelligenter 
en gevoeliger dan de mannen. Ze zijn in wezen niet alleen in de politiek de verstandigsten.  
Dames en Heren, hierbij sluit ik af. 
Ik wil een persoonlijke herinnering oproepen om u een laatste vermaning te geven voor we naar buiten 
gaan. Heel kort naar het bureau en zeer snel naar de bar. 

Rumoer 

Alsof het gisteren was, herinnerde ik mij, Mijnheer de Gouverneur, en u hebt er daarstraks zo mooi aan 
herinnerd het einde van de herfst van het jaar 1957. Het is lang geleden, 43 jaar. Het was de allereerste 
maal dat ik Gent echt bezocht. Tevoren was ik alleen met een tante van mij herhaaldelijk op bedevaart in 
Oostakker geweest. Alsof het gisteren was herinner ik mij de herfst van 1957. De jonge atheneumstu-
dent, die ik was en die dankzij de democratisering van het onderwijs naar Gent kwam studeren. Ik zag 
deze straat, dit gebouw, waarvan de merkwaardige architectuur mij toen al trof in allerlei richtingen, de 
Oranjeberg. Tussen de torens van Gent zat ik toen al op een terras in plaats van in de les met één van de 
meest merkwaardige mensen die ik in mijn leven heb ontmoet. Aloïs De Maeyer heette hij, mijn oude 
godsdienstleraar van het atheneum, die al weer om een of andere rebelse reden naar het bisdom was 
geconvoceerd. Hij was frontaalmoezenier, hij was toen al een bejaarde man, in de Eerste Wereldoorlog 
geweest. In het laatste boek trouwens van Daniël Van Acker over de frontbeweging – schitterend boek – 
wordt Aloïs De Maeyer tot mijn vreugde bij herhaling vermeld. Hij zei mij toen reeds dat mensen uit elkaar 
gedreven worden en misschien in zijn hart ook vermoedend dat wij in wezen niet langer du même bord 
waren of zouden blijven. "Kijk eens aan, torens van dit land, stenen gedichten", voor wie zich nog het 
citaat herinnert en dan zei hij : "Van Eeckhaut – hij noemde altijd mijn familienaam, wat een goede manier 
was van tegelijkertijd hartelijk en op afstand te zijn – er begint voor u hier misschien een grote toekomst 
in de politiek. Het zijn mooie dingen, probeer altijd - nog nadenkend over wat de bisschop hem had 
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gezegd, maar dat mocht ik niet weten - tegelijk totaal geëngageerd te zijn en toch totaal te relativeren en 
gebruik altijd de milde wapens van de humor, de ironie en de zelfironie. 
Dames en Heren Collega's, Mijnheer de Gouverneur, 
Dat wil ik u allen nog vandaag meegeven, die woorden van de oude frontaalmoezenier die ook een groot 
man was trouwens in de theaterbeweging en die onder meer met Domien De Gruyter en anderen het één 
en ander heeft verwezenlijkt. Ik zeg het vooral aan de jongeren, de nieuwkomers, want de ouderen ken-
nen die boodschap : "Wees volledig allemaal geëngageerd, betrokken in dit mooie mandaat van provin-
cieraadslid en wapen u tegelijk met alle mogelijk filosofisch relativisme, wapen u met humor, ironie en 
zelfironie. Neem, Geachte Collega's, uw mandaat als provincieraadslid volledig ernstig en uzelf nooit.". 
Ik dank u, Dames en Heren. 

Applaus 

Ik dank u voor uw hartelijk applaus. Ik vond trouwens dat ik het verdiend had en ik wens u een goede 
terugreis. 

DE ZITTING IS GEHEVEN. 


